

Its value to the College and the success of each individual country visit is heavily dependent upon careful forward planning at the College and the cooperation of our posts abroad. The resultant visits will be enhanced by an awareness by Heads of Post and their staff of where the field study fits into the total NDC programme of studies. Through an examination of the world environment, course members are expected to develop a comprehensive awareness of Canada's place in the international system and on this basis make an intelligent appraisal of the relevance and effectiveness of Canadian foreign policy in the political, economic, commercial, social, cultural and defence spheres and its relationship to Canada's domestic concerns. The College does tend to visit certain countries of particular importance to Canada on a regular, or even annual, basis. It is the policy of NDC to visit countries representative of all major regions and those in which key issues are being played out in order to give course members a first-hand insight into the major international problems of concern to Canada. Of note, prior to each field study, course members carry out strategic analyses of the nations and regions being visited.

10. To the extent possible, course members should be given the opportunity to appraise at first hand particular country problems of population, resources and technology, as well as the associated issues of health, education, unemployment, housing,

divers pays dépendent dans une très large mesure d'une planification soigneuse par le Collège et de la coopération de nos missions à l'étranger. Les visites seront d'autant plus constructives que les chefs de mission et les membres de leur personnel comprendront le rôle que jouent les études sur le terrain dans l'ensemble du programme du CDN. Ces études sont censées permettre aux participants, par un examen du milieu mondial, de mieux comprendre la place qu'occupe le Canada dans le système international et, par là, d'évaluer de façon éclairée la pertinence et l'efficacité de la politique économique, commerciale, sociale, culturelle et de défense, de même que ses rapports avec les préoccupations intérieures du Canada. Comme les participants changent tous les ans, le Collège a tendance à organiser des visites régulières, voire annuelles, dans certains pays qui présentent une importance particulière pour le Canada, et moins fréquentes dans d'autres. Le CDN a cependant pour principe de visiter des pays représentatifs de toutes les grandes régions, ainsi que des pays où sont en jeu des questions clés, de manière à permettre aux participants de se familiariser avec les principaux problèmes internationaux qui intéressent le Canada. Il est à noter que les membres du cours effectuent des analyses stratégiques des pays et des régions qu'ils visitent avant chaque étude sur le terrain.

10. Dans la mesure du possible, il faut donner aux participants, l'occasion d'évaluer de première main les problèmes propres aux pays visités, qu'ils portent sur la population, les ressources ou la technologie, de même que les questions connexes concernant la santé, l'éducation, le chômage, le